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Betreft Informatieberaad Zorg nr 38 

Vergaderdatum en -tijd 27 maart 2023 14:00 

Vergaderplaats Apollozaal, De Resident, VWS 

Aanwezig Norville, Abigail (voorzitter), Rouwenhorst, 

Bianca(DI/VWS), Linden, Trix van der (secretaris 

DI/VWS), Boer, Annette de (GGD GHOR), 

Debruyne, Domien (ZKN), Geffen, Corine van 

(Ineen/NHG), Janssen, Mark (NFU), Jaspar, Guus 

(LHV), Meurs, Marloes (KNGF), Notermans, 

Arthur (NL GGZ), Pesser, Jacco(KNMP),   Poolen, 

Aline (Actiz), Romijn, Nico (VNG), Smith, Marieke 

(KNOV), Someren, Robert van (Jeugdzorg 

Nederland), Tanis, Han (ZN) (webex), Vegten, 

Susanne van (NVZ(Webex), Veldman Dianda 

(PFN), Verberk, Iris (FMS), 
Afwezig Honig, Niels (VenVN), Klunder, Ernst (VGN), 

Rootsaert, Bianca(PPN) 
Kopie aan  

  

  

1. Opening, verslag,  besluiten- en toezeggingenlijst   

  

1b1. Vaststellen verslag 13 februari 2023; 

Afgesproken wordt het verslag van het Informatieberaad voortaan bondiger op te 

stellen.  

Marieke Smith (KNOV) was in de vergadering van 13 februari jl. in de Webex 

aanwezig. Dit wordt in het verslag gecorrigeerd. 

1b2. Concept besluiten- en toezeggingenlijst 13 februari 2023; 

Geen opmerkingen 

1c.   Mededelingen(nazending).  

Naar aanleiding van de VWS reactie op het advies van Architectuurboard, wordt de 

vraag gesteld hoe het nu verder gaat na het D&A rapport? Directeur DICIO 

antwoordt dat verzending van de kamerbrief is vertraagd door de behandeling van 

de Nationale visie en Strategie(NVS) in de Ministerraad. Wanneer de kamerbrief 

NVS is verstuurd naar de Tweede kamer dan zal ook de kamerbrief over de 

Scenario-analyse verstuurd worden. Bij de uitwerking van de scenario-

analyse/transitieplan worden de leden van het Informatieberaad nadrukkelijk 
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betrokken. Wanneer deze kamerbrief wordt verzonden dan worden de leden van 

het Informatieberaad ook geïnformeerd. Directeur DICIO benadrukt dat alle 

initiatieven gewoon door lopen. Op 1 juni a.s. staan alle kamerbrieven 

geagendeerd voor het commissiedebat in de Tweede kamer. Feitelijke 

onjuistheden over het rapport Scenario-analyse zijn aangeleverd bij D&A en waar 

feitelijk juist overgenomen. 

        

2.Regie en governance Informatieberaad Zorg  

Dirk de Wit (VWS) geeft een korte toelichting hoe deze notitie vorig jaar is gestart 

en de rol van de klankbordgroep governance hierbij. Deze notitie gaat in op de 

regierol van VWS en de adviserende rol van IB hierin. In deze notitie wordt de 

verbinding tussen strategisch, tactisch en operationeel niveau geschetst en de 

relatie met de leveranciers op al deze niveaus. Bij VWS intern vraagt deze notitie 

ook nog aandacht. 

Een aantal leden van het Informatieberaad spreekt hun zorgen uit over het 

stoppen met ondersteuning aan de kerngroep als voorbereidend gremium van het 

IB en merken op dat VWS ook baat heeft bij het ophalen van de standpunten 

vanuit de verschillende koepels en brancheorganisaties in dit overleg. Opgemerkt 

wordt door een lid dat de koepels en brancheorganisaties ook een voorbereidende 

kerngroep kunnen organiseren mits de agenda en stukken voor het 

Informatieberaad tijdig worden aangeleverd. 

De leden van het Informatieberaad hebben een verschillende insteek bij de 

samenstelling van het Digitale Transitie Orgaan (DTO). Enerzijds wordt aandacht 

gevraagd voor vertegenwoordiging vanuit bijvoorbeeld het perspectief van cure, 

care, burgers en zorgverleners. Anderzijds wordt gesteld dat een IB-lid in het DTO 

namens het Informatieberaad zou moeten zitten. Er is sprake van twee of drie IB-

leden in het DTO. Er worden suggesties gedaan voor kenmerken die in een 

profielschets van de ‘vertegenwoordiger’ opgenomen moeten worden. Genoemd 

worden onafhankelijkheid, overzicht, kennis en vasthoudendheid. Verder kan er 

gedacht worden aan roulatie van IB-deelnemers in het DTO.  

Een ander aandachtspunt voor de leden van het Informatieberaad is de deelname 

van leveranciers en de regio’s aan het DTO. Over de deelname van de leveranciers 

wordt gezegd dat de leveranciers geen homogene groep is, met tegengestelde 

belangen, de afhankelijkheid van ICT-leveranciers groot is en dat duidelijk moet 

zijn met welk doel en op welk niveau deelname nodig is. Het Informatieberaad is 

eensgezind dat de ICT-leveranciers alleen op onderwerp geconsulteerd zullen 

worden in het Informatieberaad. De leden van het Informatieberaad reageren 

verschillend op de betrokkenheid van de regio’s in het DTO. Enerzijds wordt 

opgemerkt dat daar goede initiatieven ontstaan tot anderzijds dat het de 

bedoeling is dat er landelijke voorzieningen komen en dat regio’s nu eigen 

oplossingen hebben. Een rol op operationeel niveau wordt meer voor de hand 

geacht. Opgemerkt wordt dat RSO Nederland het overzicht heeft en kennis tussen 

regio’s deelt. 

Het Informatieberaad hecht aan de adviezen van de Architectuurboard (AB) maar 

ziet ook dat er in verschillende fases andere kennis nodig is om te komen tot 

goede advisering aan het Informatieberaad. Een andere invulling van de adviesrol 

van de AB bijvoorbeeld door ook VWS te adviseren, is daarom niet uit te sluiten.  

De leden van het Informatieberaad zijn voorstander van het instellen van een 

agendacie. Afgesproken wordt dat de agendering van IB-vergaderingen onderdeel 

wordt van de vergadering van het IB. Aandachtspunt is ook de tijdige aanlevering 

van stukken richting het Informatieberaad zodat de leden zich goed kunnen 

voorbereiden. 
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De leden vragen ook aandacht voor goede communicatie over hetgeen in het DTO 

en het IZA wordt besproken. Niet alle leden van het Informatieberaad maken 

immers deel uit van het IZA. 

Het Informatieberaad hecht aan een evaluatie van deze nieuwe governance over 

een jaar op basis van eerder vastgestelde criteria. Tussentijdse bijsturing, indien 

nodig, is altijd ook mogelijk. 

Vanuit VWS wordt op bovenstaande aandachtspunten ingegaan: 

De kerngroep wordt vervangen door de Kennissessies in te gaan zetten ter 

voorbereiding/informatiedeling op een vergadering van het Informatieberaad.  

Er zal een profielschets worden opgesteld die vastgesteld wordt in het 

Informatieberaad en het IB adviseert zelf wie van het IB gaat deelnemen aan het 

DTO.  

VWS geeft met betrekking tot deelname van de leveranciers en de regio’s aan het 

DTO aan dat de toegevoegde waarde van leveranciers er alleen is waar wij dat 

vinden. Er vinden nog gesprekken plaats over de vertegenwoordiging door de 

leveranciers. VWS acht het van belang dat de leveranciers in een vroegtijdig 

stadium meedenken en hun betrokkenheid is ook geborgd in het Actieplan Zorg 

ICT markt. VWS stemt er mee in dat de leveranciers geconsulteerd worden op 

onderwerpen.  

VWS erkent dat er verschillende soorten regio’s zijn en dat duidelijk moet zijn wat 

we hieronder verstaan. Aangegeven wordt dat het IZA regiogericht is en dat 

landelijke kaders hier worden geïntroduceerd vooral op hybride zorg. RSO 

Nederland heeft een totaal overzicht waar kennis tussen regio’s wordt 

uitgewisseld. Op welk niveau in de governance de regio’s en de leveranciers 

worden betrokken, komt in een later stadium terug. Bij de uitwerking van de 

strategie worden ook niet-IZA leden op operationeel niveau betrokken.  

De Architectuurboard levert technische expertise die ons in de doestand kan 

helpen maar wellicht kan deze op een andere manier ingevuld bijvoorbeeld via de 

Houderschapstafels. Dit wordt verder uitgewerkt en komt terug in het 

Informatieberaad. 

Afgesproken wordt een voorraadagenda op te stellen waar het IB bij betrokken 

wordt zodat het IB ook de agenda kan bepalen. Onderwerpen voor het IB in juni 

kunnen de eerder genoemde profielschets, stand van zaken EHDS ook in relatie 

tot Health ri (privacy), korte termijn strategie nationale visie en strategie en 

aanpak transitieplan landelijk dekkende infrastructuur zijn. 

VWS stemt in met een evaluatie over de nieuwe governance over een jaar en dat 

de criteria hiervoor door VWS in afstemming met het Informatieberaad worden 

opgesteld. Wanneer iets niet goed gaat, dan moet dit tussentijds wel eerder aan 

de orde worden gesteld. 

VWS geeft aan dat deze nieuwe governance ook binnen VWS intern een vertaling 

heeft. Waarbij de voorzitter van het Informatieberaad ook de voorzitter is van het 

kwartaaloverleg van VWS. Directeur DI is de linking pin als voorzitter van het DTO 

en de KIZ (interne kerngroep informatievoorziening zorg) en lid van het 

Informatieberaad.  

 

Het Informatieberaad adviseert positief op het voorstel en wordt er ingestemd met 

een vertegenwoordiging van leveranciers in het Informatieberaad in een 

consulterende rol indien onderwerpen hun aanwezigheid vragen. 

 

3.Actualisatie van de MJA Wegiz        

Ulco de Boer(VWS) geeft een korte toelichting op de achtergronden van deze 

actualisatie. Hij geeft aan dat  op 11 april a.s. de behandeling van de Wegiz in de 

Eerste kamer is en op 18 april a.s. de stemming. Bij een positieve uitslag zal de 
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Wegiz per 1 juli a.s. in werking treden. Er wordt door een lid van het  

Informatieberaad de vraag gesteld of de selectiecriteria niet randvoorwaarden 

zijn. Er wordt positief geoordeeld over de opname van de acute zorg op de MJA 

Wegiz en er wordt aangeraden richting de geboortezorg goed te communiceren 

hierover. Een lid van het Informatieberaad vraagt zich af waarom MDO oncologie 

van de Meerjarenagenda is afgevallen gezien de belangrijke plek in het IZA. 

Hiertoe is ook een brief gestuurd door IKNL en ZN. VWS geeft in reactie hierop 

aan dat de voorwaarden transparanter in kaart worden gebracht. De criteria 

moeten een indicatie geven over de slagingskans van wetgeving. VWS roept 

zorgpartijen op door deze actualisatie in beweging te blijven en te komen. Met 

betrekking tot de vraag over MDO oncologie geeft VWS aan dat deze brief 

beantwoord wordt en dat directie curatieve zorg contact opneemt met oncologie 

om dit onderwerp te bespreken.  

De leden van het Informatie adviseren positief over de actualisatie 

Meerjarenagenda Wegiz.  

 

4.Rondvraag  

Naar aanleiding van de SNOMED-praatplaat die ter informatie bij de stukken zit, 

wordt gevraagd of het ook mogelijk is SNOMED of Loink verplicht te stellen. VWS 

geeft aan dat onderzocht wordt of via de publiek houderschapsrol dit mogelijk is 

zonder dat wetgeving noodzakelijk is.  

Een lid van het Informatieberaad vraagt of het Informatieberaad nog steeds 

opdrachtgever is van programma Janus. VWS geeft aan dat dit wordt uitgezocht. 

Er is zorg bij een lid van het Informatieberaad over het programma InZicht en hoe 

de ZIB-transitie vorm krijgt. Afgesproken wordt dat hier apart contact over is met 

VWS.  

Een laatste punt voor de rondvraag gaat over een VWS-bijdrage aan het 

programma van HIMMS in juni a.s. in Lissabon, Portugal ten behoeve van het 

Informatieberaad. VWS antwoordt dat het draaiboek hiertoe van een eerdere 

HIMMS ter beschikking wordt gesteld maar dat VWS hier geen ondersteuning in 

biedt. 

De vergadering wordt onder dankzegging door de voorzitter om 17.55 uur 

afgesloten.      

 

 

 


